
 

 

 

Број: 01/5-05-1-3047/16                   

Сарајево, 12. 12. 2016. 

 

 

ИНФОРМАЦИЈА 

о одржаној презентацији о теми:  

„Актуелне активности Енергетске заједнице и примјена Уговора о Енергетској 

заједници у Босни и Херцеговини“,  

Сарајево, 12. 12. 2016. године (сала 1/I, 14.10 часова) 

  

 

На иницијативу директора Секретаријата Енергетске заједнице, а у 

организацији Комисије за саобраћај и комуникације Представничког дома и Комисије 

за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и комуникације Дома народа 

Парламентарне скупштине БиХ, у Сарајеву је 12. 12. 2016. године одржана 

презентација о теми: „Актуелне активности Енергетске заједнице и примјена Уговора о 

Енергетској заједници у Босни и Херцеговини“.  

 

Презентација је организована за све посланике и делегате из Парламентарне 

скупштине БиХ као и за представнике инстутуција из Босне и Херцеговине из 

енергетског сектора.   

 

Од чланова Парламентарне скупштине БиХ презентацији су присуствовали: 

Момчило Новаковић, Сеад Кадић,  Ханка Вајзовић, Никола Ловриновић, Фехим 

Шкаљић, Љиља Зовко, Диана Зеленика, Сеад Кадић, Дамир Бећировић и Сафер 

Демировић.  

 

У име Секретаријата Енергетске заједнице, присуствовао је Јанез Копач, 

директор, и Барбара Јоксова, службеница за комуникације. 

 

Од представника институција из области енергетике презентацији су 

присуствовали: Срђан Миловић, члан Одбора за привреду Народне скупштине 

Републике Српске, Суад Зељковић, предсједавајући, Никола Пејић и Милорад 

Тушевљак, чланови Државне регулаторне комисије за електричну енергију, Владенка 

Миловић, в.д. предсједнице, Санела Покрајчић и Јасмин Бешо, в.д. члана Регулаторне 

комисије за енергију у Федерацији БиХ, Владислав Владичић, предсједник, и 

Александар Јегдић, секретар из Регулаторне комисије за енергетику Републике Српске, 

Неђо Капетина, савјетник министра, те Вера Витомир, Сања Капетина и Милан Папаз 

из Министарства спољне трговине и економских односа БиХ, Огњен Марковић, 
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директор пројекта УСАИД-РЕАП, Есад Маврић, пројект-менаџер у Савјету Европе, и 

Амила Ибричевић, политичка савјетница у Делегацији Европске уније у Босни и 

Херцеговини.  

 

Презентацију је пратио и велики број представника електронских и штампаних 

медија. 

 

Након поздравног говора и уводног обраћања Момчила Новаковића, 

предсједавајућег Комисије за саобраћај и комуникације Представничког дома, 

услиједила је презентација директора Секретаријата Енергетске заједнице.  

 

Јанез Копач је у уводном дијелу презентације изнио основне информације о 

успостављању, земљама чланицама и институционалној структури Енергетске 

заједнице. Главни циљ постављен приликом оснивања Енергетске заједнице био је да 

се у земљама које се налазе у сусједству Европске уније (у даљем тексту: ЕУ) 

успостави исти правни оквир у области енергетике као у ЕУ, како би се обезбиједио 

добар правни оквир за привлачење инвестиција. Земље чланице су се приступањем 

Енергетској заједници обавезале на преузимање правног оквира ЕУ из области 

енергетике у национална законодавства. 

 

Јанез Копач је презентовао и правни оквир Енергетске заједнице и указао на 

најважније прописе (Енергетска статистика, Директива о обновљивим изворима 

енергије, Трећи пакет о струји и гасу, Директива о великим ложиштима, Директива о 

сумпору у гориву, Енергетска ефикасност и Резерве нафте), те дао преглед рокова за 

њихово преузимање. Истакао је да Секретаријат Енергетске заједнице припрема 

извјештај о преузимању обавеза проистеклих из Уговора о успостављању Енергетске 

заједнице, те да сваке јесени представља извјештај парламентима земаља чланица 

Енергетске заједнице. Навео је закључке из Извјештаја о испуњавању обавеза по 

појединим областима (електрична енергија, гас, обновљиви извори енергије, 

енергетска ефикасност, животна средина), са приоритетима и препорукама, те дао 

преглед стања у погледу преузимања правне тековине Европске уније на нивоу Босне и 

Херцеговине, Федерације БиХ, Републике Српске и Брчко Дистрикта БиХ.  

 

Као приоритете за Босну и Херцеговину у наредном периоду навео је 

преузимање одредаба Трећег енергетског пакета и њихову примјену у пракси, 

организацију велепродајног тржишта електричне енергије на нивоу државе, 

организацију тржишта балансне енергије и успостављање балансне одговорности, 

успостављање берзе електричне енергије за трговину дан унапријед, правно раздвајање 

функција дистрибуције од снабдијевања и дерегулацију цијена производње електричне 

енергије. 

 

У вези са преузимањем појединих одредаба из Трећег енергетског пакета у 

области електричне енергије, Босна и Херцеговина је у добром положају у односу на 

остале земље чланице Енергетске заједнице, али је проблем у њиховом спровођењу у 
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пракси. Указао је да је преносни систем правно раздвојен (НОС и Електропренос) само 

према Другом енергетском пакету, али да није усвојен правни оквир на државном 

нивоу према Трећем енергетском  пакету. 

 

У преузимању одредаба правне тековине у области гаса, Босна и Херцеговина је 

у најлошијем положају у односу на остале земље чланице Енергетске заједнице. 

Истакао је да је Министарски савјет Енергетске заједнице суспендовао санкције које су 

2015. године изречене Босни и Херцеговини због озбиљног кршења обавеза из Уговора 

о успостављању  Енергетске заједнице и да ова суспензија траје до априла 2017. 

године. С обзиром на могућност поновног увођења санкција након овог рока, 

Секретаријат Енергетске заједнице је договарао са три министра (државним и 

ентитеским) да се у Закон о тржишту електричне енергије БиХ укључе и одредбе које 

би се односиле и на рад регулатора гаса у БиХ. Међутим, до данас ово није 

реализовано, али се нада да ће овај закон бити усвојен прије априла 2017. године. Због 

сопствених интереса садашњи монополисти не подржавају реформе на тржишту гаса.   

 

Напоменуо је како Босна и Херцеговина не поштује у потпуности Директиву о 

садржају сумпора у гориву, те да није усвојена легислатива која покрива обавезне 

нафтне  резерве и  да је основана радна група која ће радити на реализацији ове 

обавезе.  Директива о обновљивим изворима енергије предвиђа велике обавезе за 

Босну и Херцеговину до 2020. године. Навео је и три директиве из области енергетске 

ефикасности које Босна и Херцеговине мора да преузме (Директива о енергетској 

ефикасности у крајњој потрошњи и енергетским услугама, Директива о енергетским 

својствима зграда и Директива о означавању производа у вези с енергијом), те дао 

преглед стања у погледу преузимања наведених директива. Неопходно је  основати 

тијело за мониторинг енергетске ефикасности на државном нивоу. Такође је истакао да 

ће обавезе из Директиве о великим постројењима за сагоријевање представљати велики 

изазов за Босну и Херцеговину, те да је рок за достављање Националног плана 

смањења емисије био до краја 2015. године.  

 

На крају уводног излагања г. Копач захвалио се присутнима и замолио за помоћ 

и подршку у процесу преузимања обавеза Босне и Херцеговине према Уговору о 

успостављању Енергетске заједнице. 

 

Момчило Новаковић захвалио је г. Копачу на уводном дијелу презентације, те 

отворио други дио презентације - питања и коментари о чињеницама наведеним у 

презентацији. У дискусији су учествовали: Никола Пејић, Милорад Тушевљак, Никола 

Ловриновић, Дамир Бећировић, Сафер Демировић, Јанез Копач, Санела Покрајчић и 

Огњен Марковић. 

 

Презентација је завршена у 15.35 часова. 

У прилогу Информације је презентација г. Јанеза Копача. 
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                                                                 Предсједавајући 

                                                                          Комисије за саобраћај и комуникације  

                                                                Момчило Новаковић 

 

 

 

Достављено: 

 Члановима Комисије за саобраћај и комуникације Представничког дома  

 Члановима Комисије за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и 

комуникације Дома народа 

 а/а 


